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П Р О Т О К О Л № 51 

 

от петдесет и първото заседание на Великотърновския общински съвет, 

проведено на 21.03.2023 г. от 17.00 часа в  залата  на Община Велико Търново. 

Присъстват 29 общински съветници. Отсъстват Атанас Парушев, Валерия Дончева, 

Гюнай Далоолу, Драгомир Йосифов, Калина Широкова, Петко Тюфекчиев, Светослав 

Дермански, Якоб ван Бейлен. 

 

 

Заседанието беше открито от председателя на Великотърновския общински 

съвет – г-н Венцислав Спирдонов, който съобщи, че е налице необходимият кворум, за да 

започне своята работа.  

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Проектът за дневен ред е от една точка - 

Удостояване със званието  „Почетен гражданин на град Велико Търново“, Вх. № 2848 от 

15.03.2023 г. 

Давам думата за изказвания по дневния ред. 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: Знам, че не е предвидено в Статута за наградите, но 

обсъдихме и обмислихме решенията на Комисията за присъждане на Наградата „Велико 

Търново“ и мисля, че там, при своето решение комисията е била много пестелива. Не е 

разгледала, според нас, обстойно и задълбочено кандидатурите, които са издигнати от 

много уважавани наши съграждани, и то за хора с дългогодишен принос за град В. 

Търново. Така че, ако е възможно, аз предлагам на Общинския съвет, въпреки че по статут 

нямаме такова право, да препоръча на Комисията за присъждане на Наградата „Велико 

Търново“ да преразгледа своето решение и да бъдат удостоени и четиримата номинирани 

кандидати. Двамата наши съграждани, които десетилетия наред полагат усилия град В. 

Търново да има своето достойно място в определени области мисля, че заслужават това. 

Така че, предлагам допълнителна точка, в която да има такава препоръка към Комисията 

за присъждане на Наградата „Велико Търново“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване предложението на 

г-н Коев: препоръка към Общинската администрация за преразглеждане на Решението за 

носител на Награда „Велико Търново“.  

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Венцислав Спирдонов: Против 

3. Георги Недев: Против 

4. Гергана Евтимова: Против 

5. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

6. Деян Куздов: За 

7. Деян Хаджийски: Въздържал се 

8. Димитър Чолаков: За 

9. Евгени Коев: За 

10. Елена Чамуркова: Въздържал се 

11. Жельо Желев: Против 

12. Йорданка Стефанова: Въздържал се 
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13. Мавроди Калейнски: Въздържал се 

14. Мирослав Трифонов: Въздържал се 

15. Михаил Михалев: За 

16. Николен Стойнов: Въздържал се 

17. Стефан Антонов: Въздържал се 

18. Стоян Витанов: Въздържал се 

19. Сунай Мунков: Въздържал се 

20. Тихомир Нанев: Въздържал се 

21. Тодор Тодоров: Въздържал се 

22. Христо Стоев: Въздържал се 

23. Юлия Тонкова: За 

С 5 „за“, 4 „против“, 14 „въздържал се“ предложението не беше прието. 

 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване дневния ред. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Дневният ред беше поставен на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Даниела Андреева-Тодорова: За 

7. Деян Куздов: За 

8. Деян Хаджийски: За 

9. Димитър Чолаков: За 

10. Евгени Коев: За 

11. Елена Чамуркова: За 

12. Жельо Желев: За 

13. Иван Александров: За 

14. Йорданка Стефанова: За 

15. Красин Каракоцев: За 

16. Мавроди Калейнски: За 

17. Мирослав Трифонов: За 

18. Михаил Михалев: За 

19. Николен Стойнов: За 

20. Пламен Петров: За 

21. Стефан Антонов: За 

22. Стоян Витанов: За 

23. Сунай Мунков: За 

24. Тихомир Нанев: За 

25. Тодор Тодоров: За 

26. Христо Стоев: За 

27. Юлия Тонкова: За 

С 27 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма дневният ред беше приет. 
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ДНЕВЕН РЕД 

 

1.Удостояване със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“, Вх. № 

2848/15.03.2023 г. 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА ОТНОСНО: Удостояване със званието  „Почетен гражданин на 

град Велико Търново“, Вх. № 2848/15.03.2023 г.  

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Удостояване със званието  „Почетен 

гражданин на град Велико Търново“, Вх. № 2848 от 15.03.2023 г. 

Уважаеми колеги, комисията проведе заседание на 14.03.2023 г. и предложи 

със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“ да бъдат удостоени проф. д-

р Христо Бонджолов, Любомир Бъчваров, посмъртно - д-р Иван Толеков и Марин 

Бодаков. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: Както споменах преди малко, разгледахме подробно 

предложенията и решенията за комисиите и при този случай за званието „Почетен 

гражданин на Велико Търново“ мисля, че е допуснат един пропуск от Комисията, с който, 

ако ние гласуваме за един от номинираните кандидати, ще създадем прецедент, защото в 

Правилника е упоменато, че тези уважавани хора трябва да са допринесли за град В. 

Търново, но не трябва да бъдат и осъждани, а един от номинираните има влязло 

осъдително постановление. Има и още няколко осъдителни постановления за 

административни нарушения, така че в този случай за противоречие с Правилника за 

присъждане на Награда „Велико Търново“ предлагаме от номинираните да отпадне проф. 

Бонджолов.  

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Навярно правите разлика между 

осъдителна присъда и административно наказание.  

Ако трябва да разясня. 

Г-н КРАСИН КАРАКОЦЕВ: Аз искам да направя едно процедурно 

предложение, защото така, от решението, както се вижда, всички ще го гласуваме анблок. 

Аз правя предложение да гласуваме всеки един поотделно, защото както се вижда, и в 

комисията е имало такива диалози, трябва ли всички, трябва ли да е само един. Миналата 

година бяха трима, тази година са четирима, за догодина направо не ми се мисли, но това 

не е прецедент - да гласуваме поотделно. Миналата година колегите от „ДБ“ предложиха 

и гласуването се раздели поотделно. Аз не се съмнявам, че всеки един от четиримата ще 

получи своята награда, но все пак има колеги, които имат забележки към някои от 

кандидатите, така че предлагам гласуването да стане поотделно за всеки един. 

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Макар разделена на две заседания, това е 

тържествената сесия, на която Общинският съвет трябва да посочи почетните граждани 

на В. Търново. Никога не съм приемал, че количеството е гаранция за качество. Моля да 

се съобразим с това, че все пак се намираме на тържествена сесия!  

Всички ние имахме възможност да излъчим за комисията представители. 

Всеки, който е направил своето предложение за представител в комисията, което ние 

всички сме гласували, смятам, че достатъчно добре е обмислил предложението, за да бъде 
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той достатъчно авторитетен, така че комисията да вземе адекватно решение. Това че 

миналата година са били трима, сега са четирима… а през 1994 г. като бяха доста повече, 

има ли някой нещо против четвъртите шампиони в света? А предходната година като е 

дадено звание на един човек, който има над 10 световни, олимпийски титли. Така че, 

колко ще номинираме и ще възнаградим с това звание „Почетен гражданин“, няма 

отношение към качеството на тези хора. Единственото, което за мен трябва да има 

отношение към присъждане на това звание, е приносът, който този човек е дал.  

Записани са мотивите и в самата наредба. Почетните граждани на В. Търново 

започват с Маккензен, фелдмаршал, сред тях са имената и на Емилиян Станев. Да, 

сигурно има и такива, които свалят летвата малко по-ниско. И ако в момента трябва да 

повдигнем един друг въпрос – дали не трябва да преосмислим начина, по който раздаваме 

това звание – „Почетен гражданин на В. Търново“, ще се съглася. Готов съм на подобен 

дебат, но не е мястото тук и сега по време на тържествената сесия.  

Правя контрапредложение: да гласуваме всичко, което е подадено от 

комисията анблок. Иначе трябва да се върнем назад и да разглеждаме всичко в момента, 

на сесията, да извадим биографиите и да разглеждаме, което не може да стане в рамките 

на тази вечер. Следователно, какво – да отложим сесията за след месец, за да може да 

разгледаме всичко това? Каква е ролята на тези комисии изобщо, ако ние тук ще 

преразглеждаме постоянно? 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Чолаков ми взе думите от устата. Не 

виждам да има значение дали ще са двама или петима; щом го позволява Наредбата, значи 

можем. Ако искаме някаква прецизност в тази насока, наистина трябва да търсим промяна 

в Наредбата. Такава промяна в момента се извършва от Общинската администрация, на 

самата комисия това беше обсъдено. Работим в тази насока - за прецизност на Наредбата 

относно самите номинации. В момента може да са нула, може да е един, може да са десет. 

Много добре знаете кои са членовете на тази комисия, тя е преценила по този начин. 

Г-н КРАСИН КАРАКОЦЕВ: Аз мисля, че репликата беше към мен но няма 

значение дали са двама, трима, петима, десетима, сто. Моето изказване беше друго - 

казвам, че имаше прецедент, предполагам, че и по-назад е имало, когато са гласувани 

поотделно. Дори само ще припомня: Комисията също е гласувала отделно, защото бяха 

пет, комисията е отхвърлила единия. Останалите са гласувани поотделно. Защо и ние да 

не гласуваме поотделно? Както и г-н Коев каза, има някои забележки за кандидатите, 

други колегите също имат забележка за някои от кандидатите. Не виждам какъв е 

проблемът, щом като имаме мнозинство и всички могат да вземат, нека да вземат, но 

искам точно това – да се гласува поотделно, така всеки ще може да си прецени за кого да 

гласува. Това е. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Само да разясня една процедура. 

Комисията гласува поотделно, за да предложи на вас, съветниците, решението. Ако 

съветниците трябваше да решават поотделно, нямаше да има нужда от комисия. Това е 

смисълът, следва се логика, процедура – гласуват се всички поотделно от Комисията и тя 

предлага решение на Общинския съвет, което той да приеме. Всяка комисия това прави.  

Г-н МИРОСЛАВ ТРИФОНОВ: Тук, в залата, сме си само ние и няколко 

представители на администрацията. Аз ще бъда безкрайно откровен. Влязох с една 

нагласа и слушах много внимателно всички, които се изказаха досега. Всеки от тях има 
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своята правда и своята истина и всеки от досега изказалите се е прав, зависи от какъв ъгъл 

ще се погледне.  

Докато слушах изказванията, направих една ретроспекция на последните 

четири мандата, в които съм общински съветник и ще ви кажа съвсем откровено. В много 

от случаите за награди въобще, не само за „Почетен гражданин“ и за наградата на В. 

Търново, а за награди въобще, аз съм имал резерви. Ще бъда съвсем откровен – и сега 

имам резерви; поне към един от номинираните, но ако направим неправилни движения 

сега, в това разделено общество и в разделения ни град, защото нашият град е част от 

обществото, не знам кого ще накажем – дали някой от кандидатите, които вече са 

одобрени, забележете, и те са одобрени от Великотърновския общински съвет, или ще 

хвърлим петно върху Великотърновския общински съвет. Винаги досега наградите са 

гласувани на тържествена сесия така, както са взети решенията, без значение правилни 

или не. Дали е време да направим прецедент и дали ще извадим очи, или ще изпишем 

вежди? По-скоро ще извадим очи.  

Пак ще подчертая: трудно ще ми е да гласувам поне за един човек, но ще го 

направя, защото съм част от този Общински съвет. Ще го направя, както беше казал един 

от политическите лидери, „с малко отвращение“, но трябва да го направя, защото колко 

пари струваме? Ако направим скандал на празника на В. Търново, колко пари струваме? 

И ако върнем лентата назад, всеки от нас, пред съвестта си, харесва ли всички наградени 

досега?  

Да, може би е крайно време да се преосмисли и да се поправи Правилника. 

Както стана дума при разговор вчера с г-н Иванов, когото много уважавам, важен е 

входът, а не да правим проблеми на изхода, когато вече уж решенията са взети. Защото те 

са взети.  

И да, прав е г-н Чолаков, това не е точно тържествената сесия, тя е утре, но 

всъщност каквото решим днес, това ще е утре на тържествената сесия. Представяте ли си, 

пресата е публикувала вече кои са наградените, ние да кажем: „Гледай си работата!“. На 

кого ще се смеят – на нас или на тях? И много ви моля след малко, като гласуваме, всеки 

да го направи с тази мисъл. Аз ще подкрепя, макар и трудно, може и да се мразя, довечера 

и за в бъдеще, но ще го подкрепя, защото такова решение е взето. Решението е взето не 

само от моята група, то е взето от представители на всички групи и ако е имало проблеми, 

е трябвало тези проблеми да се избистрят там, в комисията. Така че нека да не хвърляме 

петно върху Великотърновския общински съвет! Знам, че някои няма харесат изказването 

ми, надявам се да ме разберете правилно! 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: Репликата ми е към г-н Трифонов, а и не само. В края на 

краищата Вие изтъквате, че Комисията е взела някакво решение и Общинският съвет е 

длъжен да се съобрази с него. Защо се събираме тогава? Защо се събира Общинският съвет 

и си губим времето, след като решенията на комисиите били задължителни?  

Моето изказване в началото беше, че Комисията може би е нямала цялата 

информация и че ние, ако гласуваме за един човек за „почетен гражданин“, ще създадем 

прецедент, колкото и юридически еквилибристики да си приказваме тук, дали било едно, 

или друго, какво решение било на съда, и не само едно. И кога ще станем и пред кого ще 

станем за смях - ми е мисълта. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Преминаваме към гласуване.  



Протокол № 51 от заседание на Вeликотърновски общински съвет – 21.03.2023 г. 

6 
 

На първо място подлагам на гласуване предложението на Евгени Коев: от 

номинираните да отпадне проф. Христо Бонджолов, поради осъдителна присъда. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Венцислав Спирдонов: Против 

3. Георги Марков: Въздържал се 

4. Гергана Евтимова: Против 

5. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

6. Елена Чамуркова: Против 

7. Жельо Желев: Въздържал се 

8. Йорданка Стефанова: Въздържал се 

9. Мариян Арабаджиев: Въздържал се 

10. Николен Стойнов: Въздържал се 

11. Пламен Петров: Въздържал се 

12. Стоян Витанов: Въздържал се 

13. Тихомир Нанев: Въздържал се 

14. Тодор Тодоров: Въздържал се 

15. Юлия Тонкова: За 

Г-н Евгени Коев заяви, че гласува „за“. 

С 2 „за“, 3 „против“, 11 „въздържал се“ предложението не беше прието. 

 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване предложението на 

г-н Каракоцев за отделно гласуване на четирите номинации. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Венцислав Спирдонов: Против 

3. Георги Марков: Въздържал се 

4. Георги Недев: Въздържал се 

5. Гергана Евтимова: Против 

6. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

7. Деян Куздов: За 

8. Деян Хаджийски: Въздържал се 

9. Елена Чамуркова: За 

10. Жельо Желев: Въздържал се 

11. Йорданка Стефанова: За 

12. Красин Каракоцев: За 

13. Мавроди Калейнски: За 

14. Мариян Арабаджиев: За 

15. Мирослав Трифонов: Въздържал се 

16. Николен Стойнов: Въздържал се 

17. Пламен Петров: Въздържал се 

18. Стефан Антонов: За 

19. Стоян Витанов: За 

20. Сунай Мунков: За 

21. Тихомир Нанев: Въздържал се 

22. Тодор Тодоров: Въздържал се 
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23. Христо Стоев: Въздържал се 

24. Юлия Тонкова: За 

 

 

 

С 10 „за“, 2 „против“, 12 „въздържал се“ предложението не беше прието. 

От залата имаше възражения от страна на общински съветници, че гласовете 

им не са отчетени от устройството. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Прегласуваме и двете предложения. 

Първо прегласуваме предложението на г-н Коев. 

Предложението беше поставено на прегласуване: 

 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Венцислав Спирдонов: Против 

3. Георги Марков: Въздържал се 

4. Георги Недев: Въздържал се 

5. Гергана Евтимова: Против 

6. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

7. Деян Хаджийски: Въздържал се 

8. Евгени Коев: За 

9. Елена Чамуркова: Против 

10. Жельо Желев: Въздържал се 

11. Йорданка Стефанова: Въздържал се 

12. Мавроди Калейнски: Въздържал се 

13. Мариян Арабаджиев: Против 

14. Николен Стойнов: Въздържал се 

15. Пламен Петров: Въздържал се 

16. Стоян Витанов: Въздържал се 

17. Сунай Мунков: Въздържал се 

18. Тихомир Нанев: Въздържал се 

19. Тодор Тодоров: Въздържал се 

20. Христо Стоев: Въздържал се 

21. Юлия Тонкова: За 

С 2 „за“, 4 „против“, 15 „въздържал се“ предложението не беше прието. 

 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Подлагам на прегласуване 

предложението на г-н Каракоцев. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Венцислав Спирдонов: Против 

3. Георги Марков: Въздържал се 

4. Георги Недев: Въздържал се 

5. Гергана Евтимова: Против 

6. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

7. Деян Куздов: За 

8. Деян Хаджийски: Въздържал се 

9. Елена Чамуркова: За 

10. Жельо Желев: Въздържал се 
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11. Йорданка Стефанова: Въздържал се 

12. Красин Каракоцев: За 

13. Мавроди Калейнски: За 

14. Мариян Арабаджиев: Против 

15. Мирослав Трифонов: Въздържал се 

16. Николен Стойнов: Въздържал се 

17. Пламен Петров: Въздържал се 

18. Стефан Антонов: За 

19. Стоян Витанов: За 

20. Сунай Мунков: За 

21. Тихомир Нанев: Въздържал се 

22. Тодор Тодоров: Въздържал се 

23. Христо Стоев: Въздържал се 

24. Юлия Тонкова: За 

Г-н Евгени Коев заяви, че гласува „ За“ 

С 9 „за“, 3 „против“, 13 „въздържал се“ предложението не беше прието. 

 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Гласуваме основното предложение.  

Предлагам следния проект за решение: 

На основание чл. 21, ал.1, т. 22 от ЗМСМА и чл. 30 от Наредба за символите и 

наградите на Община Велико Търново, Великотърновският общински съвет: 

I.Удостоява със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“ проф. 

Христо Бонджолов; 

 II. Удостоява със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“ 

Любомир Бъчваров; 

III. Удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин на град Велико 

Търново“ д-р Иван Толеков;  

IV. Удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин на град Велико 

Търново“ Марин Бодаков. 

 

Колеги, гласуваме предложението в цялост. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Даниела Андреева-Тодорова: За 

7. Деян Куздов: За 

8. Деян Хаджийски: За 

9. Димитър Чолаков: За 

10. Евгени Коев: Въздържал се 

11. Елена Чамуркова: За 

12. Жельо Желев: За 
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13. Иван Александров: За 

14. Йорданка Стефанова: За 

15. Мавроди Калейнски: За 

16. Мариян Арабаджиев: За 

17. Мирослав Трифонов: За 

18. Михаил Михалев: За 

19. Николен Стойнов: За 

20. Пламен Петров: За 

21. Тихомир Нанев: За 

22. Тодор Тодоров: За 

23. Христо Стоев: За 

24. Юлия Тонкова: За 

Г-н Росен Иванов заяви, че гласува „за“. 

 

Предложението беше прието с 24 „за“, „против“ няма, 1 „въздържал се“. 

 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1272 

 

 

На основание чл. 21, ал.1, т. 22 от ЗМСМА и чл. 30 от Наредба за символите и 

наградите на Община Велико Търново, Великотърновски общински съвет: 

 

  I. Удостоява със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“ 

 

проф. д-р Христо Бонджолов 

  

 

 II. Удостоява със званието „Почетен гражданин на град Велико Търново“ 

 

Любомир Бъчваров 

  

 

 III. Удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин на град Велико 

Търново“ 

 

д-р Иван Толеков 

 

 

 

 IV. Удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин на град Велико 

Търново“ 

 

Марин Бодаков 
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Поради изчерпване на дневния ред, заседанието беше закрито в 17.32 часа. 

 

 

 

 

 

ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  

ВЕЛИКОТЪРНОВСКИ  

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

 

РОСЕН ИВАНОВ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

КАЛИНА ШИРОКОВА 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

ЮЛИЯ ТОНКОВА 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

ТОДОР ТОДОРОВ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

 

 

ПРОТОКОЛИРАЛ: 

   /М. Филипова/  


